



Dubai International Private School (Al-Quoz)

DIPS, in partnership with parents and community, strives to ensure all students are digitally literate, lifelong learners, productive citizens and nurture their well-being in an inclusive learning environment.



"Empowering Minds, Inspiring Hearts, Shaping the Future"

"تمكين العقول، إلهام القلوب، تشكيل المستقبل"

Mobile Phone Policy 2025/2026

Purpose and Rationale

Dubai International Private School is committed to maintaining a learning environment that is safe, respectful, and conducive to academic excellence. While mobile phones can be useful tools, their misuse during the school day can disrupt learning and reduce focus. This policy ensures that instructional time is protected, students remain engaged, and the school environment continues to reflect discipline, responsibility, and respect.

Policy Guidelines

1. **Prohibition of Use During School Hours (8:00 am – 2:15 pm)**
 - Mobile phones, along with headphones and other related devices, are not permitted for use from **8:00 am to 2:15 pm**.
 - This includes:
 - During classes
 - Between classes
 - During lessons with substitute teachers
2. **Permitted Use During Breaks**
 - Students are permitted to use their mobile phones **during break times only**.
 - Acceptable use includes making payments in the canteen or other responsible uses during breaks.
 - Students are reminded to use their phones responsibly and respectfully.
3. **Expectations Upon Entering Campus**
 - Once students enter the school campus, mobile phones must be switched off and kept inside school bags unless used during break times.
4. **Health-Related Exemptions**
 - Students with specific health conditions that require the use of a mobile phone may request an exemption.
 - Parents must complete and submit the **Mobile Phone Exemption Form** for approval by the administration.
5. **School Responsibility**
 - The school bears no responsibility for lost, damaged, or stolen mobile phones. Students are strongly encouraged to leave their phones at home if they are not essential before or after school hours.

Consequences for Violations

If a student is found using a mobile phone during class, transitions between classes, lessons with substitute teachers, or at any time during school hours outside of the approved break-time and canteen payment exception, the following consequences will apply:

Occurrence	Consequence
1st	Verbal Warning Student receives a verbal warning and parents are informed.
2nd	Written Warning Student receives a written warning and parents are informed.
3rd	Phone Confiscation 1 Day Phone is confiscated for 1 school day and parents are informed. The phone will be returned directly to the student at dismissal the following school day (or on Monday if confiscated on Friday).
4th	Phone Confiscation 1 Week Phone is confiscated for 1 week and parents are informed. The phone will only be returned to a parent after the one-week period has ended.
5th and beyond	Phone Confiscation 1 Month Phone is confiscated for 1 month and parents are informed. The phone will only be returned to a parent after the one-month period has ended.

Communication in Urgent Situations

- The school fully understands the importance of communication between parents and students in urgent or emergency situations.
- In such cases, students may request permission from their supervisor to use the supervisor's office phone to contact their parents.
- Likewise, parents who urgently need to reach their child during the school day may contact the respective supervisor directly.

Importance of Compliance

By following this policy, students contribute to a positive learning environment where focus, discipline, and mutual respect are prioritized. The responsible use of mobile phones not only helps students concentrate on their studies but also nurtures values of accountability and self-control. This collective effort ensures that Dubai International Private School remains a place where students can achieve academic success without unnecessary distractions.

سياسة استخدام الهواتف المحمولة 2026/2025

الهدف والمبررات

تلتزم مدرسة دبي الدولية الخاصة بالحفاظ على بيئة تعليمية آمنة، ومحترمة، ومشجعة على التميز الأكاديمي. ورغم أن الهواتف المحمولة يمكن أن تكون أدوات مفيدة، إلا أن استخدامها بشكل غير مناسب خلال اليوم الدراسي قد يؤدي إلى تعطيل العملية التعليمية وتقليل التركيز. وتهدف هذه السياسة إلى ضمان حماية وقت الحصص الدراسية، وبقاء الطلبة منخرطين في تعلمهم، والحفاظ على بيئة مدرسية تعكس الانضباط، والمسؤولية، والاحترام.

الإرشادات والسياسات

1. **حظر الاستخدام خلال ساعات الدوام المدرسي (من 8:00 صباحًا حتى 2:15 ظهرًا)**
 - يمنع استخدام الهواتف المحمولة، إلى جانب سماعات الأذن والأجهزة ذات الصلة، من الساعة 8:00 صباحًا حتى 2:15 ظهرًا.
 - يشمل ذلك:
 - أثناء الحصص الدراسية
 - بين الحصص
 - أثناء الحصص التي يقودها معلم بديل
2. **الاستخدام المسموح خلال فترات الاستراحة**
 - يُسمح للطلبة باستخدام الهواتف المحمولة خلال أوقات الاستراحة فقط.
 - يشمل الاستخدام المسموح به إجراء عمليات الدفع في المقصف أو أي استخدامات مسؤولة أخرى أثناء الاستراحة.
 - يُذكر الطلبة بضرورة استخدام هواتفهم بشكل مسؤول ومحترم.
3. **التوقعات عند دخول الحرم المدرسي**
 - بمجرد دخول الطلبة إلى الحرم المدرسي، يجب إغلاق الهواتف المحمولة والاحتفاظ بها داخل الحقائب المدرسية، إلا عند استخدامها خلال فترات الاستراحة.
4. **الاستثناءات المتعلقة بالحالات الصحية**
 - يمكن للطلبة الذين يعانون من ظروف صحية محددة تتطلب استخدام الهاتف المحمول التقدم بطلب استثناء.
 - على أولياء الأمور تعبئة وتقديم نموذج استثناء استخدام الهاتف المحمول للحصول على موافقة الإدارة.
5. **مسؤولية المدرسة**
 - لا تتحمل المدرسة أي مسؤولية عن فقدان أو تلف أو سرقة الهواتف المحمولة. وينصح بشدة أن يترك الطلبة هواتفهم في المنزل إذا لم تكن ضرورية قبل أو بعد الدوام المدرسي.

عواقب المخالفات

إذا تم ضبط الطالب وهو يستخدم الهاتف المحمول خلال الحصص الدراسية، أو أثناء الانتقال بين الحصص، أو خلال حصص المعلمين البدلاء، أو في أي وقت من أوقات الدوام المدرسي خارج أوقات الاستراحة المسموح بها أو استثناء الدفع في المقصف، فسيتم تطبيق العقوبات التالية:

عدد المخالفات	العقوبة
الأولى	إنذار شفهي، وإبلاغ ولي الأمر
الثانية	إنذار خطي، وإبلاغ ولي الأمر
الثالثة	حجز الهاتف ليوم دراسي واحد، مع إبلاغ ولي الأمر. يُعاد الهاتف مباشرة للطالب عند نهاية اليوم الدراسي التالي (أو يوم الاثنين إذا تمت المصادرة يوم الجمعة).
الرابعة	حجز الهاتف لمدة أسبوع، مع إبلاغ ولي الأمر. يُعاد الهاتف لولي الأمر فقط بعد انتهاء المدة.
الخامسة وما بعدها	حجز الهاتف لمدة شهر، مع إبلاغ ولي الأمر. يُعاد الهاتف لولي الأمر فقط بعد انتهاء المدة.

الاتصال في الحالات الطارئة

- تدرك المدرسة تماماً أهمية التواصل بين أولياء الأمور والطلبة في الحالات العاجلة أو الطارئة.
- في مثل هذه الحالات، يمكن للطالب طلب الإذن من المشرف لاستخدام هاتف مكتب المشرف للتواصل مع ولي الأمر.
- كما يمكن لأولياء الأمور الذين يحتاجون للتواصل العاجل مع أبنائهم خلال اليوم الدراسي الاتصال مباشرة بالمشرف المختص.

أهمية الالتزام

إن الالتزام بهذه السياسة يعزز بيئة تعليمية إيجابية تقوم على التركيز والانضباط والاحترام المتبادل. إن الاستخدام المسؤول للهواتف المحمولة يساعد الطلبة على التركيز في دراستهم ويغرس فيهم قيم تحمل المسؤولية وضبط النفس. هذا الجهد الجماعي يضمن أن تبقى مدرسة دبي الدولية الخاصة مكاناً يحقق فيه الطلبة النجاح الأكاديمي بعيداً عن المشتتات غير الضرورية.